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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 2. september 2024 kl. 9.30 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard,  

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen, Arne Rask (afbud),  

Birte Jakobsen (afbud), Marianne Kirchhoff, Inge Storm  

 
 

 
1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 
 

 
2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 
 

3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 
Hans har telefonisk talt med en borger, der har oplyst at  
demensarbejdet i kommunen er gået i stå. Seniorrådet har efterføl- 
gende modtaget en oversigt fra forvaltningen over aktiviteter på  
demensområdet red.) 
 
Hans og Judith har haft møde med Katrine om budgettet for 2025- 
2028. 
 

4. Temamøderne med forvaltningen i efteråret 2024      

Hvem deltager i de enkelte møder? 
 
        26/9: Jens, Marianne 
        30/10: Hans, Marianne, Helge, Inge Birte 
        26/11: Marianne, Judith, Hans, Inge, Solveig, Helge. 
 
        Hvis man alligevel ikke kan deltage, skal der meldes afbud til 
              Hans. 
 
 

5. Velfærdsdirektør Katrine Birk deltager kl. 10.00 og orienterer 
om budget 2025-2028 

 
Katrine gennemgik budget 2025-2028. Materialet til 1. budgetfor- 
handling er sendt i høring. Nu kommer de politiske forhandlinger.  
Det har været forvaltningens holdning, at besparelsesforslagene er  
lagt, hvor det gør mindst ondt, og at der ikke er tale om rammebe- 
sparelser. 
Af udvidelsesindsatser på ældre- og sundhedsområdet er der for- 
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slag om demografiregulering på nye områder (sygepleje og genop- 
træning. I de tekniske korrektioner er der lagt beløb ind til hjælpe- 
midler og til køb (2025-2026) af plejeboligpladser i andre kommu- 
ner. 
Besparelsesforslagene er realistiske. Ting sker ikke af sig selv, så 
i nogle af forslagene er der lagt en investering. 
 
De 3,8 mio. kr. i 2025 og de 6,4 mio. kr. i 2026 (Ældrereformen)  
skal politisk forhandles. 
 
 

6. Helle Winther Dahl deltager og orienterer om aktuelle sager 
Helle orienterede om dagsordenen til udvalgsmødet den 4. sep-
tember 2024. Sagen om udbud af madservice skal behandles.  
Kvalitetsstandarder for genoptræningen skal godkendes, som 
følge af handleplanen, hvor serviceniveauet på området blev sæn-
ket til minimumskravene i lovgivningen. 
 
Furesø Kommune er kommet af med påbuddene fra Styrelsen for 
Patientsikkerhed. Vi samarbejder med Dansk Selskab for Patient-
sikkerhed (PS!), hvor der afholdes læringstræf. PS! har analyseret 
arbejdsgange på stederne, og vi er fortsat vores egne audits. For-
løbet afsluttes her i efteråret. 
 
Helle fortalte, at pr. 1. januar 2025 samles alle sygeplejersker un-
der lederen af hjemmesygeplejen. Organisationsændringen skal 
sikre sygeplejedækning på alle enheder. 
 
Der er blevet ansat en udviklingssygeplejerske i sekretariatet (der 
var en opsigelse). Man prøver at finde midler til at ansætte en 
yderligere, der skal arbejde ude i enhederne. 
 
Demensområdet har hidtil været meget persondrevet. Man vil lave 
en ny organisering, hvor der bliver tilknyttet en projektleder/ny de-
menskonsulent. Der skal mere fokus på vidensdeling på tværs. 

 
 

7. Drøftelse af dagsorden til dialogmødet den 4. september med 
udvalget for Ældre og Sundhed 

Dagsordenen vedlagt som bilag. 

Seniorrådet vil fremover anmode om, at dialogmøderne bliver af 

1½ times varighed mod 1 time i dag. 

Dagsordenen blev gennemgået. Seniorrådet har tidligere skrevet 

til udvalget omkring bekymringshenvendelser. Det brev vil Senior-

rådet gerne have svar på. 
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Det skal være defineret, hvad der er basis og hvad, der er tilvalg 

på et plejehjem. Inden borger og/eller pårørende siger ja, skal man 

kende vilkårene. 

Nyt punkt: Fremmødevalg til seniorrådsvalget i 2025. 

Ift. budget 2025-2028: Besparelsen på aktivitetscentrene skal 

fremhæves. Det er de eneste forbyggende indsatser, vi har. 

Hvor skal alle de frivillige komme fra, der nævnes i budgetforsla-

gene. 

 
8. Høringssvar 

Der udarbejdes høringssvar på busdriften. 
Der udarbejdes høringssvar på budget 2025-2028. 

 
9. Seniorrådets økonomi  

v/Birte    
 
Gennemgået. 
   
 

10. Kommende punkter  

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) – status, hvor er kommunen. 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

• Primær forebyggelse 

• Plejehjemssituationen 
 
 

11. Synlighed 

Ingen bemærkninger. 

 

12. Lukket punkt 
Drøftelse af høringssvar til budget 2025 -2028 og nedsættelse af  
arbejdsgruppe til udarbejdelse af høringssvar. 

  
 

13. Eventuelt 
Ingen bemærkninger. 


